



Needle felting a Robin for beginners

***Für Anfänger:
Ein Rotkehlchen filzen***



So before we start I just wanted to say that this is a needle felting project for beginners. Emily (4) and I only started needle felting in November 2020, so this is an easy project to do together with a younger child.

Bevor wir anfangen, wollte ich noch einmal betonen, dass dies ein Trocken-Filz-Projekt für Anfänger ist. Emily (4) und ich filzen erst seit November 2020, es ist also wirklich ein einfaches Projekt um es mit jüngeren Kindern umzusetzen.

What you are going to need / Was du brauchst



- Crafting wire / *Basteldraht*
- Roving in white, beige, brown and red / *Filzwolle in weiss, beige, braun und rot*
- Pipe cleaner / *Pfeifenreiniger*
- Felting needle / *Filznadel*
- Foam mat / *Schaumstoffmatte*

Step 1 / Schritt 1

Take some crafting wire and bend it into the shape of birds feet and legs

Nimm etwas Basteldraht und forme ihn zu Vögelfüßen und beinen (siehe Bild)





Step 2 / Schritt 2

Take your pipe-cleaner and bend it into a rough shape of a birds tail and body.

Nimm den Pfeifenreiniger und bringe ihn in die ungefähre Form eines Vogelschwanzes und Vogelkörpers.

Step 3 / Schritt 3

Wrap the white/cream roving around the wire and start to poke the needle in and out of the roving in order to start felting it together.

Wickel die weiße (oder rcreme-farbene) Filzwolle darum und beginne mit dem Filzen.





Step 4 / Schritt 4

Add some red roving for the breast and use the needle to fix it together with the white roving also ensuring the the bird starts taking shape.

Wenn der Vogel Form annimmt, füge etwas rote Wolle auf der Brust hinzu und befestige sie mit Filzen.

Step 5 / Schritt 5

Now its time to add some light brown over the head and body area.

Jetzt fügst du etwas beige und braun im Kopf- und Rückenbereich hinzu.





Step 6 / Schritt 6

It's now time for some dark brown roving to cover the body and tail, leaving some light brown roving free for the face.

Jetzt ergänzt du die dunkelbraune Wolle und bedeckst damit den Körper und Schwanz. Lass etwas helleres Braun durchblitzen und lass das Gesicht hell!

Step 7/ Schritt 7

Your robin is now starting to take shape, and now you just need to keep poking the roving with the needle until you have reached the form you desire.

Dein Rotkehlchen nimmt schon richtig Form an! Verbessere noch die Form indem du einzelne Bereiche filzt, bis du mit der Form zufrieden bist.





Step 8 / Schritt 8



This is what we found a little tricky getting the eyes right. Some people use small black beads for the eyes but we thought we would use the roving so..... take two small pieces of roving and roll it up into a tiny ball then using the needle poke the ball into the felted wool making the eye shape and repeat for the other eye. It was a little tricky trying to get both eyes identical!!

Die Augen waren herausfordernd! Manche nehmen kleine Perlen wir wollten sie gerne gefilzt. Nimm zwei kleine Stückchen schwarze Filzwolle und rolle sie zu zwei winzig kleinen Bällen. Positioniere die Filzbällchen an der gewünschten stelle und filze vorsichtig eine Augenform. Es war etwas schwierig, die Augen identisch zu bekommen!

Step 9 / Schritt 9

All that is now left is the beak. Take another piece of black roving and form it on your mat into a triangle shape and then again using the needle place it in the desired area and fix it in with your felting needle. DONE!

Fast fertig. Jetzt geht es an den Schnabel: Nimm etwas schwarze Wolle und forme es auf deiner Matte zu einem kleinen Dreieck. Nutze deine Nadel um den Schnabel an der richtigen Stelle zu platzieren und ihn "fest zu filzen".

FERTIG!





We hope you enjoy making this robin and if you do make it please use the #plancraftlearn so we can see your crafty work either on Instagram or Facebook

Wir hoffen, ihr hattet viel Spaß dieses kleine Rotkehlchen zu filzen. Lass es uns doch wissen und zeige Bilder auf Facebook oder Instagram mit dem Hashtag #plancraftlearn.

Love / Alles Liebe

Rachel xx